
Zápis z 33. zasedání Rady MÚA AV ČR, v. v. i. 
 
 
Datum konání: 28. 5. 2013 
 
 
Přítomni: M. Bahenská, E. Drašarová, J. Hálek, L. Heczková, J. Kocian, O. Konrád, L. 
Merhautová, P. Svobodný, I. Šedivý, L. Velek (host), D. Karfilátová (host) 
 
 
1. Předseda Rady I. Šedivý zahájil zasedání a konstatoval, že vzhledem k počtu všech 
přítomných členů je Rada schopná usnášení. Přivítal na zasedání L. Velka, ředitele MÚA AV 
ČR. 
 
 
2. Členové Rady ověřili a poté bez připomínek jednomyslně schválili zápis a usnesení z 32. 
zasedání a zápis z hlasování per rollam ze dne 22. 4. 2013.  
 
 
3. Schválení Výroční zprávy MÚA AV ČR, v. v. i., za rok 2012 
 Ředitel ústavu L. Velek informoval členy Rady o Výroční zprávě za rok 2012, která odráží 

změny ve statutárních orgánech a nové směřování výzkumné činnosti. Upozornil také, že ve 
zprávě jsou uvedeny pouze nejdůležitější publikační výstupy, nikoli celá publikační činnost 
ústavu. Pokud jde o ekonomickou oblast, v roce 2010 byl zaveden úsporný režim, který 
přetrvává i nadále. Díky tomuto způsobu hospodaření tak nebylo nutné omezit odbornou 
činnost ústavu. K otázce výhledu směřování pracoviště připomenul ředitel MÚA plánované 
evaluace na rok 2015 i hledání nových strategií působení AV ČR.  

 Vedoucí THS D. Karfilátová informovala Radu MÚA o hospodářském postavení instituce 
v loňském roce a o očekávaném budoucím ekonomickém vývoji. Předložila členům Rady k 
nahlédnutí dokumenty s detailními informacemi o hospodaření MÚA, v. v. i., v roce 2012. 

 V následné diskuzi k Výroční zprávě zazněly drobné připomínky k úpravě textu zprávy, 
které budou následně zapracovány (rozdělení vědecké a výzkumné činnosti do pěti místo do 
čtyř oblastí, více konkretizovat předpokládaný vývoj pracoviště). 

 Výroční zpráva MÚA AV ČR, v. v. i.,  za  rok 2012 byla schválena všemi hlasy. 
 
4. Dostavba budovy v Gabčíkové: Ředitel ústavu L. Velek informoval členy o novém výběru 
firmy na dostavbu budovy. (Prvotní výběrové zřízení bylo zrušeno.) Dostavbu provádí firma 
CL-Evans, s. r. o., z České Lípy, která nabídla druhý nejnižší rozpočet na stavbu. 
Předpokládaná celková investice je c. 16 miliónů, včetně vnitřního vybavení. Stavba by měla 
být dokončena koncem listopadu letošního roku. Podmínky dostavby výrazně ovlivňuje 
nepříznivé počasí. Stavební dozor je zajištěn firmou Pro-Arc, s. r. o., která má bohaté 
zkušenosti s touto činností a zaručuje tak kvalitní provedení stavby.   
 
5. Různé 
Ředitel ústavu L. Velek představil nové publikace ústavu, z nichž některé vznikly ve 
spolupráci se zahraničím. Dále informoval o personálních změnách na pracovišti, kam bylo 
přijato šest nových pracovníků na částečný úvazek, případně na limitovanou dobu (zástup za 
mateřskou dovolenou). 
Jeho další zpráva se týkala chystaných konferencí, mezinárodních i domácích. V červnu 
proběhne mezinárodní konference ve spolupráci s CEVREM týkající se Národního hnutí na 



přelomu 19. a 20. století. Náš ústav organizuje na podzim 2013 tři větší konference, z nichž 
první se týká otázek agrarismu, druhá souvisí s grantem dr. Tomeše a je věnovaná otázce 
pravice za protektorátu a třetí proběhne ve spolupráci s FF UK Praha a bude věnována 
politické kultuře. 
Dále ředitel ústavu L. Velek informoval členy Rady o návštěvě senátorů týkající se knihovny 
TGM, která je v naší správě (majetek Masarykovy společnosti) a obsahuje okolo 160 tisíc 
svazků. Senátoři přislíbili finanční příspěvek na její zkatalogizování. 
Další zpráva se týkala zahraničních badatelů a jejich stáží v našem ústavu (Švýcarsko, 
Amerika, Slovinsko). Na jejich pobyty jsou získávány finance z prostředků AV ČR. 
M. Bahenská připomenula ztíženou činnost Archivu AV ČR v průběhu dostavby budovy, 
jehož pracovníci i v těchto nelehkých podmínkách připravují výstavu k prof. O. Wichterlemu, 
která proběhne v září ve foyaeru KAV na Národní třídě, a spolupracují na oslavách Ústavu 
organické chemie a biochemie. 
O. Konrád přednesl návrh na jednotnou úpravu publikací vydávaných ústavem. Tato otázka 
bude řešena na ediční radě ústavu. 
 
Další zasedání Rady se předpokládá koncem září  2013. Termín bude včas upřesněn. 
  
Přílohy: 
Usnesení z 33. zasedání 
Zapsala: M. Tošnerová 
 
Schválil: I. Šedivý 
 
 
V Praze  28. 5. 2013 
 
 
 


